
Spørgsmål fra Kristoffer Skytte til spørgetiden ved regionsrådsmødet den 28. 

februar 2022. 

Spørgsmål: 

Jeg ønsker følgende spørgsmål stillet på førstkommende regionsrådsmøde.  

Hvorfor har Regionen ikke via pressen oplyst . 

At den p registrering som man indførte i 2013 var kritisk iflg datatilsynet .  Det må jo være nuværende 

regionsrådsleder Jane Kragelund. 

Der som var direktør på Ouh dengang . 

Som godkendte denne løsning . 

Som datatilsynet rejser kritik af . 

Og som man siden fjernede i dyb stilhed . 

Og hvilken konsekvens får datatilsynets kritik for de implicerede parter . 

 

Svar 

I sager, hvor der er tale om brud på persondatasikkerheden, og det 

vurderes, at der er en høj risiko for de(n) registrerede (eller det ikke kan 

udelukkes), så har regionen offentliggjort sikkerhedshændelser via 
pressemeddelelser, hvis der ikke er muligt med individuel underretning til 

borgeren eller medarbejderen.  

Den konkrete sag, som der henvises til, tog Datatilsynet op af egen drift i 
marts 2019 på bagrund af en borgerhenvendelse om, at Region 

Syddanmark anvendte sundhedskort eller personnummer til 

identifikation i forbindelse med parkering på OUH. 

I den korrekte sag var der ikke tale om et brud på persondatasikkerheden, 

men et spørgsmål om behandling af oplysninger var sket i 
overensstemmelse med reglerne i databeskyttelsesforordningen. 

Regionen modtog halvandet år senere Datatilsynets afgørelse i sagen. Her 

fandt Datatilsynet grundlag for at udtale kritik af, at Region Syddanmarks 
behandling af personoplysninger ikke var sket i overensstemmelse med 

reglerne i databeskyttelsesforordningen.  



Efter sagens start i 2019 blev der taget et nyt parkeringssystem i brug på 

OUH, som kan benyttes, uden at Region Syddanmark skal videregive 

oplysninger til parkeringsselskabet om parkanternes patientstatus. 

Det nye system var således taget i brug, da Datatilsynet kom med sin 

afgørelse i sagen. Regionen har taget Datatilsynets udtalelse til 
efterretning.  

 


